
اسماعیل عفیفه از تفاوت کیفیت و وضعیت 
تولیدات سریال های نمایش خانگی نسبت 
به مجموعه های نمایشی سیما سخن گفت 
و انتقادهایی را درخصوص روش نظارت بر 
تولیدات پلتفرم ها مطرح کرد. این تهیه کننده 
باسابقه تلویزیون که مجموعه های موفقی چون 
»میوه ممنوعه«، »زمانه«، »آنام«، »خانه ای در 
تاریکی« و »پس از باران« را در کارنامه دارد، در 
گفت وگویی با ایسنا درباره فضای تلویزیون در 
حوزه تولیداتی که این روزها دارد، در مقایسه 
با نمایش خانگی بیان کرد: از آنجا که شبکه 
نمایش خانگی در اختیار بخش خصوصی است 
و بر اساس میزان جذب مخاطب، پروژه های 
خود را تعریف می کنند، شرایط متفاوتی نسبت 
به صداوسیما دارند. صداوسیما به خصوص 
، بیشتر سراغ تولید یک سری  در یکدهه اخیر
کارهای خاص رفته که معمولا جنبه سیاسی 
و تبلیغاتی در آن ها غالب است. این رویکرد 
که محبوبیت سریال های  باعث شده است 
تلویزیونی در این سال ها کاهش داشته باشد. 
معدود تجربه هایی مانند »پایتخت ۷« هم 
که با استقبال مواجه می شود، به دلیل سابقه 
تولید آن  است که مخاطبان به عنوان یک برند 
با آن ارتباط برقرار کرده و آن را دنبال می کنند. 
تهیه کننده  سریال های »جیران« و »جنگل 
کید بر اینکه شبکه نمایش خانگی  آسفالت« با تأ
ناچار است که بر اساس جذب مخاطب حرکت 
کند، افزود: کارهای مختلفی هم در این سال ها 
در این بستر تولید شده که برخی از آن ها خوب، 
برخی متوسط و برخی هم بد بوده است. طبیعتا 
هرچقدر زمان می گذرد، تجربه بخش خصوصی 
هم در این حوزه افزایش پیدا می کند و احتمالا 
به نقطه تعادل بهتری در مدیریت تولیدات 
خود خواهند رسید. فکر می کنم شبکه نمایش 
خانگی در آینده، تولیدات بهتری نسبت به آنچه 
امروز ارائه می کند، خواهد داشت. وجود فضای 
تعاملی در حوزه نمایش خانگی هم موضوع 
دیگری بود که عفیفه با اشاره به آن بیان داشت: 
امروز در همه جای دنیا پلتفرم ها به نوعی کارکرد 
تلویزیون های خصوصی را پیدا کرده اند اما در 
واقع این بستر یک بستر و مدیای تازه است که 
مانند سایر نقاط جهان، در ایران هم شکل 
گرفته است. پلتفرم هایی که رویکرد تعاملی با 

مخاطب خود دارند، دیگر مانند تلویزیون ها، 
ارتباط شان با مخاطب یک جانبه نیست. امروز 
مخاطب می تواند به واسطه ابراز دیدگاه های 
خود، روی تولیدات شبکه خانگی تأثیر بگذارد و 
این وجه تمایز این بستر جدید با تلویزیون های 

خصوصی در گذشته است.
   تغییر شیوه نظارت

کیفیت  او در ادامه با پیش بینی افزایش 
تولیدات در این بستر تازه، عنوان کرد: از آنجا 
که در این حوزه بخش خصوصی تعیین کننده 
است، احتمالا روند تولیدات هم به سمت و 
سویی خواهد رفت که شاهد افزایش کیفیت 
در این آثار هم باشیم. سریال سازی عقبه ای 
طولانی در تلویزیون دارد و به طور شاخص از 
دهه ۷۰ شاهد شکل گیری جریان سریال سازی 
به صورت جدی در تلویزیون بودیم اما شبکه 
خانگی عمر کوتاهی دارد و به همین دلیل قیاس 
میان تولیدات این دو، کار ساده ای نیست. 
تلویزیون طی چهار دهه گذشته کارهای زیادی 
تولید کرده که در میان آن ها تولیدات شاخص و 
بسیار خوب هم زیاد است؛ در عین اینکه کارهای 
معمولی و ساخته های بسیار ضعیف هم داشته 
است. در نمایش خانگی هم با همین نسبت، 
کارهای خوب بوده ایم و هم آثار  هم شاهد 

ضعیف؛ البته با نگاهی بدبینانه می توان بگویم 
تعداد آثار متوسط و ضعیف در شبکه خانگی، 
کمی بیشتر است و تولیدات برجسته تا به امروز 
در شبکه خانگی انگشت شمار بوده اند. در 
عین حال شخصا به آینده این مسیر خوش بین 
هستم و با افزایش تجربه مدیران پلتفرم ها، 
سیاست گذاری ها به سمت و سویی می رود 
که کیفیت تولیدات هم افزایش پیدا کند. این 
تهیه کننده همچنین درباره سپردن سکان 
نظارت بر شبکه خانگی به صداوسیما و حواشی 
مربوط به فعالیت ساترا، گفت: به نظرم روشی 
که امروز برای نظارت بر تولیدات شبکه خانگی 
وجود دارد، روش درستی نیست. علاوه بر اینکه 
این روشی نیست که در درازمدت انتظار پاسخ 
مثبت از آن داشته باشیم. باید مسئولیت تولید 
محتوا را برعهده مدیران پلتفرم ها بگذاریم. 
در نهایت وزارت ارشاد یا تلویزیون می تواند 
شورایی را برای سیاست گذاری تشکیل دهند 
که اعضای مختلفی از نهادهای بالادستی در 
کنار نماینده پلتفرم ها در آن حضور داشته باشد. 
این شورا می تواند سیاست های بسیار کلی و 
جامع را معین کرده و به پلتفرم ها ابلاغ کنند، 
ولی مسئولیت اجرا و جزییات مربوط به تولید 
و محتوای آثار باید برعهده مدیران پلتفرم ها 

گر تخلفی هم صورت  باشد. در این شرایط ا
گرفت، مدیر پلتفرم برای اصلاح می تواند اقدام 
کند. لزوم افزایش تولیدات و از سوی دیگر تغییر 
شیوه نظارت به این تولیدات در نمایش خانگی 
هم، نکته دیگری بود که عفیفه در پایان، پیرامون 
گر پلتفرم های  آن خاطرنشان کرد: در آینده ا
داخلی به فکر توسعه فعالیت های خود و رقابت 
با پلتفرم های خارجی هستند، باید تولیدات 
بیشتری داشته  باشند و واقعیت این است که 
کنترل تک تک این تولیدات امکان پذیر نیست. 
، نهاد کنترل کننده چقدر در این  از سوی دیگر
زمینه می تواند مشروعیت داشته باشد؟ مثلا 
ساترا، افرادی را متولی خواندن فیلمنامه ها 
کرده و افراد دیگری هم آثار را تماشا می کنند؛ 
مشروعیت این افراد چگونه احراز می شود؟ آن 
کسی که می خواهد متن فیلمنامه ای را مطالعه 
کند، چه کسی می تواند به طور قطع او را فردی 
موجه و خبره برای این مسئولیت بداند؟ کسی 
که هم فضای سینما و نمایش خانگی را بشناسد 
و هم با فنون فیلمنامه نویسی آشنا باشد و نسبت 
به شرایط تولید هم اشراف داشته باشد؛ به 
همین دلیل این جنس از نظارت در آینده دیگر 
امکان پذیر نخواهد بود و این شوراها هم تبدیل 

به جمع هایی برای ابراز سلیقه می شوند.
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فریبا ترکاشوند:
 چینش بازیگرها 

در موفقیت کمدی اثرگذار است
معتقد  تئاتر  و  تلویزیون  سینما،  بازیگر 
است: چینش بازیگرها در موفقیت یک طنز 
و ارائه یک اثر کمدی خوب می تواند تاثیرگذار 
باشد. فریبا ترکاشوند در گفت وگو با ایرنا اظهار 
داشت: اصولا آدمی هستم که طنز موقعیت را 
بیشتر از طنز کلامی دوست دارم و می پذیرم. 
در واقعیت من در طول خصوصا سال های 
واقعی ندیدم.  به معنای  کمدی  کار  اخیر 
کارهای  در  می گوید:  »اخراجی ها«  بازیگر 
سینمایی که این روزها در سالن های سینما 
کران می شد، دیالوگ ها و بازی ها لوده است  ا
و این به معنای سینمای کمدی نیست. این 
بازیگر سینما، تئاتر و تلویزیون افزود: کمدی 
امروز اصلا با کارهای به اصطلاح کمدی که 
مردمان و مخاطبان زیادی برای تماشای 
نیست.  مقایسه  قابل  می گیرند،  بلیط  آنها 
کدام  هر  برای  گذشته  کمدی  کارهای  در 
داستانی را شاهد بودیم که در ورای داستان 
و در خود آن یک بازی متناسب که تماشاچی 
با دیدن آن می خندید را شاهد بودیم. به 
رقصیدن و یک سری کارهای نمایشی که به 
زور بخواهند مردم را بخوانند که نمی شود اسم 
طنز و طنازی گذاشت. ترکاشوند همچنین 
درباره چینش بازیگرها در موفقیت یک طنز 
و تاثیرات آن در ارائه یک اثر کمدی خوب 
گفت: این چینش بسیار می تواند تاثیرگذار 
باشد. وقتی جفت بازیگرهای خوبی در کنار 
همدیگر انتخاب کنند با ایفای نقش، به بهتر 
دیدهشدن و جذاب ترشدن کار بیشتر کمک 
داده می شود. بازیگر »رسوایی« بیان داشت: 
کارهای اخیر سینمایی در سالن ها را دیدم اما 
درباره اینکه کدام کارگردان موفق بوده نظری 

نمی توانم بدهم.

سرگئی لاوروف در اظهاراتی با اشاره به نقض  آتش بس 
۳۰ روزه پیشنهادی دونالد ترامپ رئیس جمهور آمریکا 
کید کرد که مسکو به پیشنهادهای  از سوی اوکراین، تا
گزارش خبرگزاری  آتش بس کی یف بی اعتماد است. به 
تاس، لاوروف گفت: آتش بس ۳۰ روزه ای که ترامپ درباره 
ممنوعیت حمله به زیرساخت های انرژی پیشنهاد کرد و 
توسط طرف روسی کاملا رعایت شد، هیچ تأثیری بر اقدامات 
تهاجمی کی یف نداشت.  وزیر خارجه روسیه در ادامه با 
بیان اینکه نمایندگان ما چندصد مورد نقض آتش بس ۳۰ 
روزه پیشنهادی ترامپ از سوی اوکراین را ثبت کرده اند، 

خاطرنشان کرد: فهرست این موارد نقض آتش بس را به 
سازمان ملل ارسال کرده ایم و من شخصا آنها را برای مارکو 
روبیو وزیر خارجه آمریکا نیز فرستاده ام، بنابراین ما به خوبی 
می دانیم که نمی توان به درخواست های آتش بس مطرح 
شده از سوی کی یف اعتماد کرد. به گزارش ایرنا، ترامپ پیش 
از این با بیان اینکه به عقیده وی پوتین خواهان دستیابی 
به یک توافق است، یادآور شد: به زودی نتیجه تلاش های 
خود برای دستیابی به صلح را خواهیم دید اما دستیابی 
به یک توافق، نیازمند موافقت هر دو طرف درگیر در جنگ 
است و موافقت یک طرف کافی نیست. ترامپ پیشتر در 

سخنرانی های انتخاباتی خود نیز بارها وعده داده بود که 
جنگ اوکراین را ظرف مدت ۲۴ ساعت پایان خواهد داد. در 
حالی که از زمان پیروزی وی در انتخابات ریاست جمهوری 
کنون این جدول زمانی بازنگری  و ورودش به کاخ سفید تا
شده و تغییر کرده است. بسیاری از کارشناسان معتقدند 
که پایان دادن به این جنگ ظرف این مدت کوتاه میسر 
نخواهد بود. جنگ اوکراین در پی بی توجهی غرب نسبت 
به نگرانی های امنیتی مسکو و گسترش نیروهای سازمان 
پیمان آتلانتیک شمالی )ناتو( تا نزدیکی مرزهای روسیه 

کلید خورد. 

سرگئی لاوروف: 

مسکو به پیشنهادهای آتش بس کی یف بی اعتماد است

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

کاهش صادرات چین به آمریکا 
علیه  آمریکا  دولت  سنگین  تعرفه های  اعمال  با 
کشورهای مختلف جهان به ویژه پکن، ارسال کالا از چین 
به ایالات متحده به شدت کاهش یافته و باعث شده 
است که خرده فروشان بزرگ آمریکایی در مورد کمبود 
قریب الوقوع عرضه کالا هشدار دهند. به گزارش ایرنا، 
شبکه سی بی اس آمریکا گزارش داد: جنگ تجاری بین 
چین و آمریکا طی چند هفته گذشته تشدید شده و هر 
کشور در اقدامی تلافی جویانه، عوارض واردات خود را 
چندین بار افزایش داده است. در حالی که دونالد ترامپ 
رئیس جمهوری آمریکا به کشورهای دیگر ۹۰ روز مهلت 
کره برای تعرفه ها شوند، چین همچنان  داده تا وارد مذا
از این قائله مستثنی است. عوارض واردات آمریکا بر 
۱۴۵ درصد رسیده و در  کنون به  محصولات چینی ا
همین حال، چین با اعمال ۱۲۵ درصد تعرفه بر محصولات 
آمریکایی، تلافی کرده است. بر اساس این گزارش، در 
بندر لس آنجلس که به همراه بندر لانگ بیچ، حدود 
۴۰ درصد از کل واردات از آسیا را دریافت می کند، حمل 
و نقل در هفته گذشته در مقایسه با مدت مشابه سال 
قبل ۱۰ درصد کاهش یافته است و انتظار می رود این رقم 
همچنان کاهش یابد. یوجین سروکا، مدیر اجرایی بندر 
کنون شاهد کاهش جریان بار  لس آنجلس، اعلام کرد: ما ا
به بندر لس آنجلس هستیم. پیش بینی من این است 
که طی ۲ هفته آینده، ورود محموله ها ۳۵ درصد کاهش 
می یابد. خرده فروشان آمریکایی پیش از اجرایی شدن 
تعرفه های گسترده ترامپ، برای واردات کالا به این کشور 
هجوم آورده بودند که این منجر به افزایش شدید واردات 
از تابستان گذشته شد. طبق گزارش »فلکس پورت« 
یک شرکت مدیریت زنجیره تامین، رزرو کانتینر از چین 
به آمریکا تا ۶۰ درصد کاهش یافته است. این کاهش در 
خ می دهد که معمولا دوره شلوغی برای واردات  زمانی ر
به آمریکا است. ناتان استرنگ، مدیر حمل و نقل دریایی 
»فلکس پورت«، گفت: ما معمولا شاهد افزایش رزروها 
در همه زمینه ها هستیم، زیرا تازه شروع سال حمل و 
کنون زمانی است که اقلام مربوط به مدرسه  نقل است. ا
و هالووین وارد می شوند. وی اضافه کرد: علاوه بر این، 
خرده فروشان احتمالا موجودی کافی برای 2 ماه را ذخیره 
کرده اند و تابستان که فرا برسد، مصرف کنندگان ممکن 
که بسیاری از محصولات موجود  است متوجه شوند 
نیستند. انواع کالاها از طریق بندر لس آنجلس به دست 
مردم آمریکا می رسند. پنج دسته اصلی واردات این بندر 
ک، پلاستیک و کفش  مبلمان، قطعات خودرو، پوشا
هستند. خرده فروشان بزرگ و موسسات کوچک هشدار 
می دهند که مصرف کنندگان ممکن است به زودی با 
کمبود موجودی به علت تعرفه ها مواجه شوند. کالاهایی 
از  پس  می گیرند،  قرار  فروشگاه ها  قفسه های  در  که 
افزایش  مشمول  است  ممکن  تعرفه ها،  اضافه شدن 

قیمت شوند.

افشای جزئیات دیدار ترامپ و زلنسکی در واتیکان
کوتــــاه

گاه اعلام کردند، رئیس جمهور اوکراین در دیدار  منابع آ
کوتاه خود با همتای آمریکایی اش در حاشیه مراسم ترحیم 
پاپ فرانسیس در واتیکان، از رئیس جمهور آمریکا خواست 
تا با اتخاذ رویکردی سخت گیرانه تر در برابر پوتین، آتش بس 
را به عنوان اولویت اصلی در دستور کار قرار دهد. به گزارش 
ایسنا، »ولودیمیر زلنسکی« در دیداری ۱۵ دقیقه ای خود 
در واتیکان با »دونالد ترامپ« از این فرصت استفاده کرد تا 
ترامپ را به اتخاذ موضعی سخت گیرانه تر در برابر »ولادیمیر 
پوتین« رئیس جمهور روسیه و اولویت دادن به آتش بس 
ترغیب کند. به گفته منابع مطلع، زلنسکی پس از این دیدار 
احساس کرد که برای نخستین بار توانسته در نگاه ترامپ 
نسبت به پوتین تغییری ایجاد کند. در راه بازگشت به آمریکا، 
کنش به حمله  ترامپ در هواپیمای اختصاصی اش و در وا
هوایی گسترده روسیه به کی یف، در شبکه اجتماعی اش 
که  »تروث سوشال« نوشت: »این مرا به فکر می اندازد 
شاید پوتین واقعا نمی خواهد جنگ را تمام کند و فقط 
دارد وقت کشی می کند. شاید باید با او از طریق تحریم های 
گاه، زلنسکی  بانکی یا ثانویه برخورد کرد؟« به گفته منابع آ
پیش از مراسم تشییع پاپ سیگنال هایی دریافت کرده بود 
مبنی بر اینکه ترامپ برای دیداری در حاشیه این مراسم 

آماده است. 

ترامپ: پوتین وقت کشی می کند

زلنسکی در این دیدار مدعی شد که پوتین بدون فشار 
کرد. یکی از  بیشتر از سوی ترامپ عقب نشینی نخواهد 
منابع می گوید ترامپ نیز در پاسخ گفته که ممکن است نیاز 
باشد رویکرد خود نسبت به پوتین را تغییر دهد؛ نکته ای 
که بعدها در پست شبکه اجتماعی خود نیز به آن اشاره 
کرد. رئیس جمهور آمریکا همچنین مسکو را تشویق کرد که 
ح اولیه خود مبنی بر آتش بس بدون شرط بازگردد؛  به طر

طرحی که اوکراین پذیرفته بود؛ اما روسیه رد کرد. یکی از 
منابع گفت ترامپ به نظر با این موضوع موافق بود. کاخ 
سفید در این باره اظهارنظری نکرده و سخنگوی زلنسکی 
کرده  نیز از اظهارنظر درباره محتوای دیدار خودداری 
است.پس از شکست تلاش برای آتش بس، دولت ترامپ 
ح کلی صلح قرار داده بود؛ طرحی  تمرکز خود را بر یک طر
که زلنسکی آن را رد کرد، چرا که شامل به رسمیت شناختن 
کریمه به عنوان قلمرو روسیه از سوی آمریکا می شد. زلنسکی 
کید کرد که هرگز کریمه را به عنوان قلمرو  در این دیدار نیز تأ
روسیه به رسمیت نخواهد شناخت. منبع مذکور افزودند 
گر ضمانت های امنیتی قوی  که زلنسکی به ترامپ گفته ا
دریافت کند، از پذیرش برخی مصالحه ها برای پایان جنگ 
، ترامپ از زلنسکی خواسته تا  هراسی ندارد. در این دیدار
قرارداد معدنی میان آمریکا و اوکراین را هرچه سریع تر امضا 
کرولاین لویت« سخنگوی کاخ سفید  کند. با این حال، »

کسیوس گفت: »ما درباره  کنش به این موضوع به آ در وا
کرات جاری یا گفت وگوهای خصوصی رئیس جمهور با  مذا
رهبران جهانی اظهار نظر نمی کنیم.« به گفته منابع، یکی 
از دلایل مثبت بودن این دیدار نسبت به دیدارهای قبلی 
آن بود که »جی دی ونس« معاون رئیس جمهور آمریکا و 
»استیو ویتکاف« نماینده ویژه کاخ سفید در امور غرب آسیا 
در این دیدار حضور نداشتند؛ افرادی که به زعم اوکراینی ها 
مواضعی نزدیک به کرملین دارند. مشخص نیست که لحن 
انتقادی جدید ترامپ علیه پوتین ادامه خواهد داشت یا 
نه. ترامپ در مصاحبه ای با شبکه »ای بی سی« که سه شنبه 
شب پخش شد، بار دیگر گفت: »شاید پوتین دارد وقت کشی 
که همچنان فکر می کند پوتین  کرد  می کند« اما اضافه 
خواهان پایان جنگ است. »تمی بروس« سخنگوی وزارت 
گر پیشرفتی حاصل نشود، دولت  کید کرد: »ا خارجه آمریکا تأ

آماده است از نقش میانجی گری خود عقب نشینی کند.«

هشدار چین به فیلیپین: 

با آتش بازی نکنید
کنش به تصمیم فیلیپین برای  دولت پکن در وا
تسهیل تعاملات رسمی با جزیره تایوان، با لحنی تند 
این اقدام را نقض اصل چین واحد دانست و از مانیل 
خواست به سرعت از »بازی با آتش« در موضوع تایوان 
 ، دست بردارد. به گزارش ایرنا از نشریه گلوبال تایمز
جوفِنگ لیان سخنگوی دفتر امور تایوان در شورای 
دولتی چین نسبت به تصمیم اخیر دولت فیلیپین 
برای کاهش محدودیت ها در قبال »مبادلات رسمی« 
با تایوان، هشدار داد و گفت: »ما قاطعانه با هرگونه 
تعامل رسمی میان منطقه تایوان چین و کشورهایی که 
کید  با چین روابط دیپلماتیک دارند، مخالفیم.« وی تأ
کرد: »فیلیپین باید به طور جدی به اصل چین واحد 
پایبند بماند، از بازی با آتش در موضوع تایوان دست 
بردارد و از ارسال سیگنال های اشتباه به نیروهای 
تجزیه طلبِ مدعی استقلال تایوان خودداری کند.« جو 
افزود: »هیچ میزان اتکای مقام های حزب دموکراتیک 
پیشرو )DPP( تایوان به نیروهای خارجی برای تحریک 
و دنبال کردن مسیر استقلال، واقعیت تاریخی و حقوقی 
مبنی بر اینکه تایوان بخشی از چین است را تغییر 
نخواهد داد.« دولت مرکزی چین از زمان روی کارآمدن 
تسای اینگ ون از حزب دموکراتیک مترقی در سال 
۲۰۱۶ از گفت وگو و ارتباط با تایپه خودداری کرده است. 

آزمایش ناوشکن جدید کره شمالی
روز  اولین  از  کره شمالی  رهبر  اون  جونگ  کیم 
آزمایش های دو روزه ناوشکن پنج هزار تنی جدید 
این کشور به نام »چو هیون« بازدید کرد. به گزارش 
ایرنا به نقل از خبرگزار رسمی کره شمالی، »اون« در 
ناوگان  جریان این دیدار دستور تسریع در تجهیز 
نیروی دریایی این کشور به سلاح های هسته ای را 
صادرکرده است. وی در بازدید از اولین روز آزمایش های 
دو روزه این ناوشکن، با صدور دستورهای لازم برای 
محقق ساختن تقویت توان هسته ای نیروی دریایی 
کرد: با توجه به تهدیدات فعلی و  کید  ، تا این کشور
تهدیداتی که در آینده کشور ما را تهدید می کند، تقویت 
توان هسته ای نیروی دریایی کره شمالی یک ضرورت 
است. ناوشکن »چو هیون« قابلیت حمل موشک های 
»سطح  به  سطح« و »سطح  به  هوا« را دارد و احتمالا به 
کتیکی کوتاه برد مجهز خواهد  موشک های هسته ای تا
شد. به گزارش ایرنا، »اون« پیشتر در مراسم رونمایی 
از ناوشکن چندمنظوره جدید چو هیون که مجهز به 
»قدرتمندترین تسلیحات« است، حضور یافت. این 
« و »با فناوری و  ناوشکن پنج هزارتُنی »در مدت ۴۰۰ روز

نیروی ما« ساخته شده است. 

فرزاد حسنی ماندنی شد
اجرای فرزاد حسنی در مسابقه »ماندنی ها« در شبکه 
نسیم همچنان ادامه دارد و فصل دوم این مسابقه نیز 
به زودی تولید می شود. افشین طارمی کارگردان مسابقه 
تلویزیونی »ماندنی ها« با اشاره به ادامه پخش این 
مجموعه در شبکه نسیم به مهر بیان کرد: بازخوردها 
از برنامه بسیار مثبت بوده است و بناست فصل دوم 
 ۲۰ کنون  این مسابقه نیز به زودی به تولید برسد. تا
قسمت از برنامه پخش شده و ۱۰ قسمت دیگر نیز آماده 
پخش است. همچنین فصل دوم »ماندنی ها« شامل 
۷۰ قسمت خواهد بود که تا حدود یک ماه دیگر ضبط 
آن آغاز می شود. طارمی درباره ایده اولیه برنامه توضیح 
داد: از ابتدا هدف ما ساخت برنامه ای با مدل جاافتاده 
و پرطرفدار بود. این مسابقه در بسیاری از کشورها تولید 
شده و با استقبال خوبی روبه رو بوده است. ما نیز سعی 
کردیم با تمرکز بر طراحی سوالات، نسخه ای جذاب و 
متنوع ارائه دهیم. وی در پایان به فرآیند طراحی سوالات 
که با محور اطلاعات عمومی طراحی شده است، اشاره و 
عنوان کرد: حدود ۶ ماه روی طراحی سوالات کار کردیم و 
آزمون  و خطاهای زیادی انجام دادیم. سوالات متعددی 
طراحی شد و هر یک به مراحل بعدی می رفت تا تایید 
نهایی را کسب کند. تیم اصلی طراحان سوال حدود ۲۰ 
نفر بودند، اما مشاوران، راهنماها و ناظران زیادی نیز در 
این فرآیند مشارکت داشتند. هر سوال پس از طراحی، 
به کارشناسان مربوطه ارجاع داده می شود تا از دقت و 
کیفیت آن اطمینان حاصل شود. مسابقه »ماندنی ها« با 
اجرای فرزاد حسنی، به تهیه کنندگی افشین حسین خانی 
و کارگردانی امین طارمی سه شنبه تا جمعه، ساعت ۲۱ از 

شبکه نسیم روی آنتن می رود. 

۹ سریال در راه نمایش خانگی
»برتا«،  سفید«،  »جادوی  »محکوم«،  سریال های 
شب«،  یک  و  »سووشون«،  »هزار   ،» خمار »بامداد 
کنکل« به زودی از شبکه  »شکارگاه«، »اجل معلق«، »
سریال سازی  بازار  می شوند.  منتشر  خانگی  نمایش 
فیلیمو،  پلتفرم  سه  اختیار  در  مدتی  خانگی  نمایش 
نماوا، و فیلم نت بود. با ورود رقبای جدیدی همچون 
شیدا و استارنت رقابت بین پلتفرم ها برای تولید سریال 
و جذب مخاطب حساس تر شده است.  شورای بازبینی 
فیلم   ۹ نمایش  پروانه  صدور  با  سینمایی  فیلم های 
گزارش ایسنا، شورای پروانه نمایش  کرد. به  موافقت 
برای فیلم های »خاتی«، »اسفند«، »آنتیک« و »سالن 
چهار« که در جشنواره فجر سال قبل به نمایش درآمدند، 
پروانه نمایش صادر کرد.هم چنین فیلم های »آن دو«، 
« و  «، »مرمر و چند زن دیگر »شکارحلزون«، »عاشق پائیز

کران مجوز گرفته اند.  »آقای زالو« برای ا

اسماعیل عفیفه با اشاره به وضعیت نمایش خانگی:

این جنس نظارت در آینده ممکن نیست


